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Zusammenfassung

        
80 Patienten mit verschiedenen Erkrankungen der Oberbauch-Scanner (7,5 MHz Nennfrequenz, Sektor wählbar zwischen 90° und 180°) und zum anderen mit einem linear-array-Gerät (7 MHz Nennfrequenz, Bildausschnitt 31 mm) untersucht.


        
Die zunächst schwierige Orientierung wurde durch Schaffung von Standardpositionen unter Röntgenkontrolie erleichtert. Der endoskopischen Ultraschalldiagnostik sind Pankreas, Leber, Gallenblase, Gallengang, Milz, beide Nieren, die Obar-bauchgefaße, die Magenwand und das Herz zugänglich. Bei dem gegenwärtigen Kenntnisstand scheint die Methode nicht zur systematischen Untersuchung der Oberbauchorgane geeignet, sie scheint jedoch in bestimmten Fällen die externe Sonographie bzw, die Endoskopie sinnvoll zu ergänzen.


      
        
Abstract

        
Eighty patients presenting with various diseases of the upper abdominal organs were investigated in an initial series of examinations performed with an ultrasonic endoscope provided with a mechanical sector Scanner (7.5 MHz rated frequency, sector selectable between 90° and 180°), and/or a linear array device (7.0 MHz rated frequency, field of view 31 mm).


        
Orientation, which was initially difficult, was facilitated by establishing standard positions. The pancreas,liver, gallbladder, bils duct, spleen, the two kidneys. the vessels of the upper abdomen, the wall of the stomach and, of course, the heart, are all accessible to endoscopic diagnostic ultrasound. At the present state of our knowledge, the method does not appear suitable for the systematic diagnostic work-up of the upper abdominal Organs, but in certain cases it would seem to be a useful supplementary examination to external ultrasonography or endoscopy.


      

Schlüsselwörter

Ultraschallendoskopie “small partss” - Transgastrischer Ultraschall




Key words

Endoscopic ultrasonography small parts - Transpastric ultrasound
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